
 

 

Skrivelse om bristen på IV-platser 
 

Nu när den preliminära intagningen till gymnasieskolan är klar visar det sig att det saknas ett 

stort antal platser på individuella programmet (IV). Även förra året var det problematiskt och i 

år är det ännu värre. Förra året fattades 400 platser på IV när all intagning var klar. I år fattas 

det ännu fler platser, bland annat 75 till 80 platser på S:t Görans hotell- och restaurangskola.  

 

Alla friskolor kan ta IV-elever men i praktiken är det inte många som gör det. Fryshuset och 

Hantverksakademin tar flest och fungerar bäst. Alla platser till de olika IVIK-programmen är 

fyllda och platser finns även för elever som lyckas läsa in behörighet på ett år.  

 

Däremot saknas det platser för de allra mest utsatta eleverna. Trycket på IV-slussen är redan stort 

och kommer att bli ännu större. Många nyanlända ungdomar i 16-18 års ålder kommer från Irak 

och Somalia, varav flera från Somalia är analfabeter. Det är oerhört viktigt att dessa ungdomar 

får vardagliga rutiner och kan börja skolan så snart som möjligt. 

 

Mot den här allvarliga bakgrunden vill vi att utbildningsförvaltningen snarast återkommer till 

utbildningsnämnden med en redovisning av följande: 

 

1. Hur ser planeringen ut för att klara det återstående behovet av platser? 

 

2. Vad görs för att friskolorna ska öka antalet platser på individuella programmet? 

 

3. Vilka särskilda insatser erbjuds de mest utsatta flyktingeleverna, som är i tonåren och 

är analfabeter eller har mycket kort skolgång bakom sig? 
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